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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Készült-e hatástanulmány annak érdekében, hogy a 
Fertő tó környékén a táj adottságainak megfelelő turizmusfejlesztést hajtsanak végre?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Fertő tó és környéke a történelmi Burgenland régió kiemelt természeti kincse és az
UNESCO világörökség része, emellett a magyar és az osztrák oldalon is a helyi turizmus
kedvelt célpontja. Akik ismerik a környék sajátosságait, azok tisztában vannak vele, hogy a
Fertő tájának fejlesztése elengedhetetlen, az azonban, hogy a részletesen kidolgozott
stratégiai tervek és a helyi civilek, cölöpház- és hajótulajdonosok konstruktív hozzáállásának
dacára egy lezárt stranddal, és a természeti, valamint a hagyományos épített kincsek
elpusztításával járó, tájidegen és a hagyományos falusi turizmusra veszélyes gigaberuházás
kezdődött a Fertő partján, elfogadhatatlan. A hely szelleme és a térség objektív (ökológiai)
adottságai okán a fejlesztések során prioritást kell adni a zöld megoldásoknak, beleértve
mind a turisztikai szolgáltatók által kezdeményezett fejlesztéseket, mind pedig az
infrastrukturális vagy a vonzerő típusú beruházásokat. Elvárás, hogy a beruházások, a
fejlesztések és a szolgáltatások is a környezetbarát megközelítést helyezzék előtérbe. Fontos
a kis szálláshely-kapacitások építésének, illetve felújításának ösztönzése, valamint számos
olyan, jelenleg használaton kívüli épület áll rendelkezésre a környéken, melyek fejlesztésével
a Fertő-part túlterhelése nélkül is jelentős szálláshely-kapacitások nyílnának meg a régióban
(többek között négy használaton kívüli szálloda is van Sopron egyik legszebb területén, a
Lővérekben, de más, szállodának alkalmas épületek bevonása is elképzelhető lenne). Ezen
kívül különösen fontosnak tartjuk a jelenlegi pusztító gigaberuházás miatt lebontott
cölöpházak rehabilitációját, ezek ugyanis a környék hagyományos épített örökségét képezik,



régiós és nemzeti érdek is a védelmük

Ennek érdekében az alábbi kérdéssel fordulok Önhöz:

Készült-e hatástanulmány annak érdekében, hogy a Fertő tó környékén a táj adottságainak
megfelelő turizmusfejlesztést hajtsanak végre?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2021. május 20.

Tisztelettel:

Dr. Brenner Koloman
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